
ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU 

ZDRAVOTNĚ SOCIÁLNÍ FAKULTY JIHOČESKÉ UNIVERZITY 

V ČESKÝCH  BUDĚJOVICÍCH  ZE DNE 28. 1. 2013 

 

Přítomní členové (bez titulů): V. Šnorek, S. Bártlová, A. Hudáčková, I. Brabcová,               

O. Doskočil, V. Olišarová, P. Vejsada, P. Zimmelová, L. Kozlová, L. Martínek. P. Scholz,      

L. Embertová 

 

Nepřítomna – omluvena (bez titulů): K. Kocmanová 

 

Hosté (bez titulů): V. Tóthová (děkanka), V. Kahoun (proděkan), I. Chloubová 

(proděkanka), J. Šemberová (proděkanka), D. Prouza (proděkan), J. Bednář (tajemník),          

R. Švestková, R. Prokešová 

 

Předseda senátu V. Šnorek přivítal přítomné a konstatoval, že senát je usnášeníschopný 

(přítomno 12 senátorek a senátorů). Zápisem byla pověřena I. Brabcová. 

 

Program: 

1. Návrh na jmenování členů Vědecké rady ZSF 

2. Návrh změny v organizační struktuře ZSF 

3. Akreditace bakalářského oboru Zdravotnický záchranář 

4. Akreditace magisterského oboru Ošetřovatelství 

5. Informace ke Kolektivní smlouvě 

6. Různé 

 

Předseda senátu V. Šnorek přivítal přítomné a dal hlasovat o předloženém programu: PRO 12, 

PROTI 0, ZDRŽEL SE 0. Program byl schválen. 

 

1. Návrh na jmenování členů Vědecké rady ZSF 

Děkanka V. Tóthová představila navrženého kandidáta do Vědecké rady ZSF, kterým je prof. 

RNDr. Vladimír Bošák, CSc., děkan Fakulty zdravotnictva a sociálnej práce Trnavské 

univerzity, Trnava. Hlasování probíhalo tajnou formou. Skrutátory byli zvoleni senátoři O. 

Doskočil a P. Vejsada. 

Hlasování senátu: PRO: 12, PROTI 0, ZDRŽEL/A SE 0. 



Dalším navrženou interní členkou Vědecké rady ZSF za obor Veřejné zdravotnictví byla       

doc. MUDr. Květoslava Kotrbová, Ph.D.  

 

Diskuze: 

Senátorka L. Kozlová vznesla dotaz, zda docentka Květoslava Kotrbová, Ph.D. byla nebo je 

členkou redakční rady časopisu Kontakt (jak uvádí ve svém CV). A zda je vhodné uvádět v 

životopise údaje o projektu „Environmentální využití vlastností úletových a neúletových flue 

dust z výroby cementu pro stavební aplikace, např. v lokalitách ochranných pásem pitné vody 

a s ověřením procesu „umělé karbonatace“ (rok realizace 2013), který byl agenturou TA ČR 

doporučen, ale zároveň nepodpořen z důvodu nedostatku disponibilních finančních 

prostředků. Předseda senátu V. Šnorek navrhl počkat s hlasováním o návrhu jmenování 

docentky Kotrbové členkou Vědecké rady ZSF do okamžiku, kdy budou k dispozici odpovědi 

na vznesené dotazy. Děkanka se v návaznosti rozhodla návrh prozatím stáhnout. 

 

Ve věci návrhu na jmenování členkou Vědecké rady diskutovaného na zasedání AS ZSF 28. 1. 

2013 kontaktoval předseda senátu V. Šnorek paní doc. Kotrbovou, která uvedla, že byla 

členkou redakční rady časopisu Kontakt v letech 2005-2007. Tuto skutečnost potvrdila paní 

Ing. Eva Ježková a existuje i písemný doklad. Údaj o projektu TAČR se ocitl v životopise paní 

docentky nedopatřením - rozhodnutí o neposkytnutí podpory projektu z důvodu nedostatku 

finančních prostředků nebylo paní docentce známo. Téma projektu spadá do oblasti veřejného 

zdravotnictví. 

 

2. Návrh změny v organizační struktuře ZSF 

Děkanka V. Tóthová předložila ke schválení návrh změny v organizační struktuře ZSF JU. 

Navrhla zařadit do organizační struktury ZSF JU od 1. března 2013 Oddělení jazyků.  

Důvodem je vypovězení smlouvy Jazykovému centru Zemědělskou fakultou. 

Z ekonomického hlediska by bylo pro naši fakultu nevýhodné, kdyby Jazykové centrum 

zabezpečovalo výuku pouze pro ZSF.  

 

Diskuze:   

Senátor O. Doskočil upozornil senát na skutečnost, že zánik Jazykového centra nebyl 

schválen Akademickým senátem JU. A otázal se, zda je  vhodné ještě před tímto krokem AS 

JU založit při fakultě Oddělení jazyků? Dle děkanky je pro zabezpečení kvalitní jazykové 

výuky vznik nové organizační jednotky velmi důležitý. Senátorka L. Kozlová se dotázala, zda 



by nebylo z ekonomického hlediska výhodnější, aby Oddělení jazyků patřilo pod Katedru 

filozofie a etiky pomáhajících profesí, která zajišťuje výuku latinského jazyka. Apelovala při 

tom na obdobnou situaci, která vznikla v roce 2011, kdy se paní děkanka rozhodla pro 

splynutí 6 kateder (viz zápis AS ZSF JU ze dne 14. 2. 2011). Děkanka uvedla, že byla 

zvažována opačná varianta přesunu zabezpečení výuky latinského jazyka pod nově založené 

Oddělení jazyků. Dle názoru předsedy senátu V. Šnorka je latinský jazyk specifický a jeho 

zařazení pod Katedru filozofie a etiky pomáhajících profesí má smysl. 

Hlasování senátu: PRO 11, PROTI 1, ZDRŽEL/A SE 0 

 

3.  Akreditace bakalářského oboru Zdravotnický záchranář 

Proděkanka I. Chloubová předložila akademickému senátu reakreditační materiály stávajícího 

oboru Zdravotnický záchranář. Materiál je připraven v souladu s platnou legislativou, podle 

které došlo k navýšení praktické výuky o 200 hodin a k redukci teoretická výuka o stejný 

počet hodin v předmětech, které to umožňovaly. K jiným zásadním změnám nedošlo. Jedná se 

pouze o prezenční formu studia. Garantem oboru je určen prof. MUDr. Oto Masár, Ph.D. 

Reakreditační materiály byly členům akademického senátu předem zaslány. Proděkanka I. 

Chloubová dala prostor pro dotazy přítomným.  

Senát se vyjádřil kladně k předloženému reakreditačnímu materiálu.     

 

4. Akreditace magisterského oboru Ošetřovatelství 

Proděkanka I. Chloubová seznámila akademický senát s druhým akreditačním materiálem 

navazujícího magisterského oboru Ošetřovatelství. Jedná se o reakreditační materiál, který byl 

členům akademického senátu předem zaslán. Do studijního plánu byly přidány nové 

předměty, které požaduje stávající legislativa. Co se týká personálního zajištění, k výrazným 

změnám nedošlo. Následně proděkanka I. Chloubová vyzvala členy akademického senátu 

k diskuzi.  

Senát se vyjádřil kladně k předloženému reakreditačnímu materiálu.     

 

5. Informace ke Kolektivní smlouvě 

Tajemník fakulty J. Bednář seznámil členy senátu s důsledky vyplývající z Kolektivní 

smlouvy na rok 2013-2015 uzavřené mezi JU a Koordinační odborovou radou Jihočeské 

univerzity 21. 12. 2012 pro fungování ZSF JU. Tajemník fakulty J. Bednář uvedl, že 

především zásady pro výpočet rozsahu a plnění celkové pedagogické činnosti akademického 



pracovníka uvedené v příloze č. 1 Kolektivní smlouvy vedou k nutnosti přijmout 

v nadcházejícím období velký počet akademických pracovníků a neúměrně zatíží fakultní 

rozpočet v oblasti mzdových nákladů (viz tabulka 1).  

 

Tabulka 1 Vyrovnání počtu hodin výuky limity kolektivní smlouva - pracovní poměr 

    akademik       Rekapitulace 

akademik počet přijatý počet roční objem     nárůst mezd      96 728 666     

asistent 7,2 9        4 030 884         odvody      32 887 747     

odb.asistent 73,3 152      82 605 794         osobní nákl.    129 616 413     

docent 16,8 33,6      29 534 803         stravenky           270 000     

profesor 6,1 22,9      24 148 416         jubilea           250 000     

celkem mzdy 103,4 217,5    140 319 898         celkem    130 136 413     

                

 

Senátorka A. Hudáčková se zeptala, zda byly při výpočtech zohledněny i nepřímé náklady. 

Tajemník fakulty uvedl, že při kalkulaci nového fakultního rozpočtu zohlednil pouze přímé 

mzdové náklady. 

Děkanka V. Tóthová informovala senát, že příloha č. 1 Kolektivní smlouvy JU 2013 - 2015 

má po dohodě s vedením Jihočeské univerzity v Českých Budějovicích pozastavenou účinnost 

a to do 28. 2. 2013. V současné době byla ustavena společná komise vedení Jihočeské 

univerzity v Českých Budějovicích a odborových organizací působících na JU s cílem 

připravit finální znění této přílohy. Senátor P. Scholz a L. Martínek poukázali na nereálnost 

požadavků uvedených v příloze č. 1 Kolektivní smlouvy. Proděkana D. Prouza uvedl, že 

Kolektivní smlouva je dvojstranný dokument, za který nesou odpovědnost jak odbory tak 

vedení univerzity. Dle proděkana D. Prouzy „Fakulta chce a bude dodržovat závazné právní 

předpisy a vedení se bude řídit povinnostmi, které vyplývají ze znění Kolektivní smlouvy“. 

Jako nejlepší řešení vidí po vzájemné dohodě odborů a univerzity zrušit problémové 

ustanovení Kolektivní smlouvy a jeho nové vyjednání.     

Proděkanka J. Šemberová uvedla, že probíhá intenzivní jednání mezi univerzitou a odbory 

s cílem nalézt řešení. Senátor L. Martínek upozornil na skutečnost, že dle Kolektivní smlouvy 

lze maximálně stanovené limity na pedagogickou činnost překročit v případě dohody se 

zaměstnanci. Senátor O. Doskočil odpověděl, že dohody, které se týkají aplikace přílohy č. 1 



Kolektivní smlouvy JU 2013 – 2015, jsou v současné době již distribuované a dle jeho názoru 

jde o předčasný krok, který předjímá výsledek probíhajících jednání. Dle děkanky V. Tóthové 

cílem těchto dohod je především zmapovat podíl akademických pracovníků, kteří jsou ochotni 

překročit maximální limity pedagogické činnosti daných přílohou č. 1 Kolektivní smlouvy. 

Senátor O. Doskočil vyjádřil naději, že tato nepříjemná situace odstartuje jednání, která 

povedou k pozitivním změnám jak na univerzitní tak fakultní úrovni.  

Na základě výše uvedené diskuze předseda senátu V. Šnorek navrhl členům senátu přijmout 

toto závěrečné usnesení: „Akademický senát ZSF žádá vedení fakulty o vypracování písemné 

zprávy o dopadech Kolektivní smlouvy pro ZSF a v návaznosti na obsah této zprávy realizaci 

odpovídajících kroků, které by zajistily personální a ekonomickou stabilitu fakulty.“ 

Hlasování senátu: PRO 11, PROTI 0, ZDRŽEL/A SE: 1 

 

6. Různé 

Senátor P. Scholz poděkoval vedení fakulty za úspěšné jednání s Magistrátem města České 

Budějovice, které vyústilo ve vybudování chodníku mezi ulicí U Výstaviště a Boreckého. 

Senátor O. Doskočil vznesl dotaz na studentské hodnocení výuky. Senátor L. Martínek 

odpověděl, že se vyhodnocení spokojenosti studentů s výukou zpozdilo. Nicméně Studentská 

rada chce pokračovat s realizací a vyhodnocením spokojenosti studentů s výukou.  

 

Příští zasedání akademického senátu ZSF JU je plánováno na pondělí 25. 2. 2013 v 16,00 hod 

 

Zapsala: Iva Brabcová    V Českých Budějovicích dne 4. 2. 2013 


